



International Committee of Legal Metrology

CIML 2020 N° 151/RS-AD-PSt-G

25 May 2020

The President
of the International Committee of Legal Metrology

To: CIML Members, Corresponding Member Representatives, Members of Honour

Subject: 16th OIML Conference, 55th and future CIML Meetings

Dear Colleagues,

I am grateful that 46 out of 61 (75 %) of CIML Members responded to my enquiry of 13 March 2020. In summary, a clear majority of those who replied (40 out of 46) support online participation in a CIML meeting by video and/or telephone, and also online voting. The major concerns raised by the other six CIML Members are:

- lack of discussion in a video and/or telephone conference, and
- proper functioning and security of the technology used.

On the other hand, none of the CIML Members expressed any concern that Article VIII of the OIML Convention could also be applied to online meetings.

It has become very clear that the COVID-19 pandemic has had, and will have, a considerable impact on the way we conduct our work, from technical work, through our OIML-CS and CEEMS activities, to the daily work of the BIML itself. It has also become clear that this year, due to travel restrictions that will certainly remain in place for some time, no physical OIML meetings will be possible, including “hybrid meetings” in which participants who cannot be present in person will be able to participate online.

As a consequence, after consulting with the two Vice-presidents and the BIML Director, I have taken the decision to postpone the 16th International Conference on Legal Metrology to 2021. With the agreement of the People’s Republic of China and the Russian Federation, and encouraged by the broad support expressed for an online CIML meeting, we have been able to successfully reschedule the CIML meetings and the 16th International Conference on Legal Metrology as follows:

- 55th CIML Meeting, 20–22 October 2020 - online meeting;
- 56th CIML Meeting and 16th Conference, October 2021 - People’s Republic of China;
- 57th CIML Meeting, September 2022 - Russian Federation.

Although our policies and procedures are flexible enough to allow, for instance, the approval of publications outside of CIML meetings, I am convinced that the OIML, like many other international organisations, will have to adapt to online meetings and increased use of online voting in the long term in order to remain fully operational. The COVID-19 crisis has forced all of us to move forward as quickly as possible with digitalisation, to ensure home-working and online communication with members and stakeholders.

I have therefore requested the BIML to identify suitable platforms and tools that will enable us to conduct online meetings and voting securely, reliably and with high technical quality in the future. Therefore, the 55th CIML Meeting in October 2020 will be a kind of “trial run”, a further step into the digital age.

Concerning this first online CIML meeting, the intention is to work with a streamlined agenda, and three-hour sessions are planned on each meeting day. The start time will be chosen so that the majority of Members can participate without any problems. All the relevant documents will be made available online before the meeting. However, again after consulting with the two Vice-presidents and the BIML Director, I have decided that no actual decisions will be taken during the meeting.

Further details will be discussed in a special Presidential Council meeting in mid-June, and then communicated to the Members.

Thank you for your continued support and understanding.

Yours faithfully,

A handwritten signature in black ink that reads "Roman Schwartz". The signature is written in a cursive style with a large, stylized 'R' and 'S'.

Dr Roman Schwartz
CIML President



International Committee of Legal Metrology

CIML 2020 N° 151/RS-AD-PSt-G

25 mai 2020

Le Président

Comité International de Métrologie Légale

Aux: Membres du CIML, Représentants des Membres Correspondants, Membres d'honneur

Objet: 16ème Conférence OIML, 55ème et futures réunions du CIML

Chers Collègues

Je suis reconnaissant que 46 sur 61 (75 %) Membres du CIML aient répondu à mon enquête du 13 mars 2020. En résumé, une nette majorité de ceux qui ont répondu (40 sur 46) est favorable à la participation en ligne à une réunion du CIML par vidéo et/ou téléphone, ainsi qu'au vote en ligne. Les six autres Membres du CIML ont fait part de leurs principales préoccupations :

- l'absence de discussion lors d'une vidéoconférence et/ou d'une conférence téléphonique, et
- le bon fonctionnement et la sécurité de la technologie utilisée.

D'autre part, aucun des Membres du CIML n'a exprimé la moindre inquiétude quant à l'application de l'article VIII de la Convention OIML aux réunions en ligne.

Il est devenu très clair que la pandémie COVID-19 a eu, et aura, un impact considérable sur la façon dont nous menons nos travaux, depuis le travail technique, en passant par nos activités OIML-CS et CEEMS, jusqu'au travail quotidien du BIML lui-même. Il est également devenu évident que cette année, en raison des restrictions de voyage qui resteront certainement en place pendant un certain temps, aucune réunion physique de l'OIML ne sera possible, y compris les "réunions hybrides" auxquelles les participants qui ne peuvent être présents en personne pourront participer en ligne.

En conséquence, après avoir consulté les deux Vice-présidents et le Directeur du BIML, j'ai pris la décision de reporter la 16ème Conférence internationale de métrologie légale en 2021. Avec l'accord de la République populaire de Chine et de la Fédération de Russie, et encouragés par le large soutien exprimé en faveur d'une réunion en ligne du CIML, nous avons pu reprogrammer avec succès les réunions du CIML et la 16ème Conférence internationale de métrologie légale comme suit :

- 55ème Réunion du CIML, 20-22 octobre 2020 - réunion en ligne ;
- 56ème Réunion du CIML et 16ème Conférence, octobre 2021 - République populaire de Chine ;
- 57ème réunion du CIML, septembre 2022 - Fédération de Russie.

Bien que nos politiques et procédures soient suffisamment souples pour permettre, par exemple, l'approbation de publications en dehors des réunions du CIML, je suis convaincu que l'OIML, comme de nombreuses autres organisations internationales, devra s'adapter aux réunions en ligne et à l'utilisation accrue du vote en ligne à long terme afin de rester pleinement opérationnel. La crise du COVID-19 nous a tous obligés à avancer le plus rapidement possible dans la numérisation, pour assurer le travail à domicile et la communication en ligne avec les Membres et les parties prenantes.

J'ai donc demandé au BIML d'identifier des plateformes et des outils appropriés qui nous permettront de mener des réunions et des votes en ligne de manière sûre, fiable et de haute qualité technique à l'avenir. Par conséquent, la 55ème Réunion du CIML en octobre 2020 sera une sorte de "test", une nouvelle étape dans l'ère numérique.

En ce qui concerne cette première réunion en ligne du CIML, l'intention est de travailler avec un ordre du jour simplifié, et des sessions de trois heures sont prévues chaque jour de réunion. L'heure de début sera choisie de manière à ce que la majorité des Membres puissent participer sans problème. Tous les documents pertinents seront mis en ligne avant la réunion. Toutefois, toujours après avoir consulté les deux Vice-présidents et le Directeur du BIML, j'ai décidé qu'aucune décision concrète ne sera prise pendant la réunion.

De plus amples détails seront discutés lors d'une réunion spéciale du Conseil de la présidence à la mi-juin, puis communiqués aux Membres.

Je vous remercie de votre soutien et de votre compréhension.

Meilleures salutations,

A handwritten signature in black ink, reading "Roman Schwartz". The signature is written in a cursive, flowing style.

Dr Roman Schwartz
Président du CIML